

The vast majority of the records are arranged by subject and park. Thus, files B301, G301 and RM301 are the files on birds (301 file block) for, respectively, Banff, Glacier and Riding Mountain National Parks. Similarly, files BA318, FA318 and FC318 deal with the museum (318 file block) at Batoche National Historic Site, Fort Anne and Fort Chambly. A list of the prefixes used for each national or historic park appears in the Appendix of this inventory. The prefix "U" is for those universal files applying to all national and historic parks. File U301, for example, concerns bird regulations, policy, research and related activities common to all national parks. The prefix "HS" deals with the particular activities of the Historic Sites and Monuments Board of Canada and the establishment of historic sites. They cover minutes of meetings, publicity, membership on the Board, specific historic sites and other related subjects. The prefix "ENG" or "EC" identifies files created by the Engineering and Construction function of the Branch, while the prefix "TC" is reserved for the Trans-Canada Highway in national parks.

La très grande majorité des documents sont classés par sujet et par parc. Par exemple, les dossiers B 301, G 301 et RM 301 sont consacrés aux oiseaux (dossiers 301) des parcs nationaux Glacier, Banff et Riding Mountain. De la même façon, les dossier BA 318, FA 318 et FC 318 portent sur les musées (dossiers 318) des lieux historiques de Batoche, Fort Anne et Fort Chambly. A l'annexe du présent inventaire, on trouvera une liste des préfixes employés pour chaque parc. Le préfixe "U" (universel) désigne les dossiers généraux se rapportant à tous les parcs; le dossier U 301 concerne donc la réglementation relative aux oiseaux, la politique, la recherche, etc., communes à tous les parcs nationaux. Le préfixe "HS" porte sur les activités propres à la Commission des lieux et monuments historiques du Canada et l'établissement des lieux historiques : procès-verbaux, publicité, membres de la commission, lieux historiques particuliers et autres questions connexes. Le préfixe "ENG" ou "EC" désigne les dossiers créés par la fonction du génie et de la construction tandis que le préfixe "TC" est réservé pour la route transcanadienne dans les parcs nationaux.